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MINNESANTECKNINGAR

VÄSTERÅS STAD

Stadsledningskontoret

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor

Mötesinformation
13 september 2023, KL 09:00-11:35 
Kommunfullmäktigesalen

Närvarande ledamöter
Magnus Johansson (S), Ordförande
Marie Brandstedt (M), NF
Hawar Asaiesh (V), GSN/NIFF
Roger Haddad (L), UN
Ove Löfgren, HRF
Tina Sunderman, DHR
Sandra Löfgren, RBU
Anna Björkvall, FUB

Frånvarande ledamöter
Nilla Kuul (KD), KN
Jonathan Taki (C), NF
Umka Zurkhaeva, VIP

Närvarande ersättare
Eva-Lotta Svenson (C), AN/UN
Solveig Nilsson (S), FSN
Ann-Sofie Blomberg, FUB/Klippan 
Monica Turner, Autism Asperger 
Anna Bärneskär, Neuroförbundet

Närvarande tjänstepersoner
Anna-Maarit Lind
Helene Karlsson, strateg
Elias Wäfors, Stadssekreterare

§ 1 Mötets öppnande
Ordförande Magnus Johansson förklarar mötet öppnat.

§ 2 Justering
Anna Björkvall utses att jämte ordföranden justera minnesanteckningarna den 20 

september kl 09:00 i stadshuset.

§ 3 Fastställande av föredragningslista
Föredragningslistan fastställs med tre tillägg:

1. En punkt från Tina Sunderman avseende samverkansavtalet

2. Två övriga frågor från John Balci
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3. Punkt 5, Implementering av ny EU-lag om 11 timmars dygnsvila styks då representant 
från förvaltningen inte kunde delta.

§ 4 Kontaktperson och boendestöd Bilaga 1 och 2
Marie-Lou ise Ohlander och Helen Eriksson vid biståndsenheten funktionsnedsättning SoL 
informerar.

Nyligen så avbröts två leverantörers avtal med Västerås stad. Den ena lämnade och den 
andra avbröt staden själv på grund av misskötsel. Därav har staden idag endast en utförare, 

stadens egna. Det finns både för- och nackdelar med att endast ha en utförare.
Under 2023 så har enheten haft 36 avslag av totalt 44 beslut. En del av dessa är dock 

delavslag, det vill säga att man kanske har fått beviljad kontaktperson men inte med samma 
omfattning som man önskat.

Roger Haddad frågar om de personer som inte har fått kontaktperson har fått något annat? 
Tjänstepersonerna svarar att ofta beror det på att man redan har insatser från 

socialtjänsten. John Bacli frågar hur man ställer sig till att presumtionen från lagstiftningen 

är att man ska beviljas kontaktperson. Tjänstepersonerna svarar att det kan finnas olika 
orsaker till varför en person inte beviljas, exempelvis en alltför komplex problematik som 

inte en kontaktperson(lekman) kan hantera. Enheten uppmuntrar att överklaga deras 

beslut, då finns det chans att de prövas av förvaltningsrätten.

Tina Sunderman menar att många uppger att de får avslag och sedan inget annat. 

Tjänstepersonerna svarar att det alltid erbjuds sysselsättning eller boendestöd. 

Magnus Johansson menar att det är komplext då SoL ska tillhandahålla en skälig levnadsnivå 
medan LSS ska ge en god sådan.

Agneta Lundin Parskog och Jenny Pätsi vid biståndsenheten funktionsnedsättning LSS 
informerar.

Enheten har under en längre period arbetat med att följa upp våra LSS-insatser för att 

säkerställa att de ges till korrekt person utifrån behov. Västerås har tidigare varit och är en 

kommun med ett relativt högt antal kontaktpersoner per 10 000 invånare.

Avslag på kontaktperson utifrån LSS under 2023 är 76, 88 har fått bifall. Av de 76 så har 32 

fått delavslag och 44 har fått helt avslag på sin ansökan. Enheten har idag totalt 316 

personer som har beviljad kontaktperson, alla insatser följs upp.

Solveig Nilsson undrar om besluten omprövas. Tjänstepersonerna svarar att enheten 

arbetar med att följa upp de LSS-insatser som har beviljats för att säkerställa att rätt person 

får rätt insats. Solveig Nilsson undrar vad man kan göra om man fått ett helt avslag, 

tjänstepersonerna svarar att man då kan överklaga beslutet.
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Anna Björkvall menar att många inte vill uppge att de är delaktiga i en förening eller 

liknande då man är rädd att förlora sin kontaktperson. Tjänstepersonerna svarar att 

enheten inte tittar på specifika aktiviteter utan bedömer helheten.

Hawar Asaiesh menar att orsaken till varför man kan upprätthålla sitt sociala liv kanske är 
just för att man har en kontaktperson.

Tina Sunderman undrar om man får kontaktperson om man bor på ett särskilt boende. 
Tjänstepersonerna svarar att staden är generösare än vad andra kommuner är men att en 

orsak till avslag kan vara för att man bor på ett särskilt boende och man har daglig 

verksamhet. Boendet har ett stort ansvar att tillgodose personernas behov. Anna Björkvall 
menar att om man bor på ett särskilt boende så är det fortfarande viktigt att man får 

möjlighet att ha ett socialt liv utanför sitt boende.

John Balci menar att staden inte får hänvisa till frivilligorganisationer vid avslagsbeslut. 
Tjänstepersonerna svarar att staden inte gör det utan bedömer helheten.

§ 5 Implementering av ny EU-lag om 11 timmars dygnsvila 

Punkten utgår.

§ 6 Rapport från nämnderna Bilaga 3
Magnus Johansson, nämnden för personer med funktionsnedsättning 

Ny SoL insats vad gäller ledsagning för dövblinda personer 

Förändra riktlinjer för föreningsbidrag
Viktigt att föreningarna lyfter goda exempel från andra delar av landet till politikerna' 

Hur kan vi hjälpa fler att gå från daglig verksamhet ut till arbetslivet

Marie Brandstedt menar att det är bra att allmänheten kommer till våra nämnder och 

ställer frågor och kommer med förslag.

Hawar Asaiesh, nämnden för idrott, fritid och förebyggande

IOP med hyresgästföreningen, ABF och RF-sisu på Pettersberg

Idrotterna för SM-veckan är klara
Återkoppling från majoritetens trygghetspaket

Roger Haddad, utbildningsnämnden

Inget särskilt att rapportera från utbildningsnämnden.

Eva-Lotta Svensson, utbildningsnämnden

Satsning på att fler ska klara gymnasiet och grundskolan.
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Solveig Nilsson, förskolenämnden

Vi jobbar med NPF säkring i förskolan. (Neuropsykiatriska funktionsnedsättningar)

Ove Löfgren tackar för medskicken från politikerna och meddelar att funktionsrätt kommer 
att titta på dem vid nästa möte och återkomma.

§ 7 Övriga frågor Bilaga 4
John Balci lyft två frågor till KRF.

Angående bytet av ärendehanteringssystem 2013 så försvann akter. Detta anmäldes till 
integritetsskyddsmyndigheten, har de återkopplat till staden?

Magnus Johansson svarar att han inte har fått återkoppling och kommer ta med sig frågan 
till staden.

Ledsagarservice, det har kommit en banbrytande kammarrättsdom.

Magnus Johansson svarar att de på förvaltningen ska kolla upp domen.

Tina Sunderman och Ove Löfgren lyfter frågan om samverkansöverenskommelsen. 
Överenskommelsen är något som man ska vara överens om. Funktionsrätt anser att det bör 

heta protokoll och inte minnesanteckningar som samverkansöverenskommelsen reglerar 
att det ska heta. Funktionsrätt reserverar sig (se bilaga 4) mot denna punkt i 

samverkansöverenskommelsen och önskar ett skriftligt svar på hur minnesanteckningarna 
kommer att hanteras.

Magnus Johanson svarar att vi kommer att skicka ett skriftligt svar på era frågor så snabbt vi 
kan.

Sammanträden 2023
28 november: 09:00 - 12:00 Temadag

Bilagor till minnesanteckningarna
Bilaga 1, kontaktperson och boendestöd SoL

Bilaga 2, kontaktperson och boendestöd LSS

Bilaga 3, medskickfrån politikerna

Bilaga 4, reservation från Funktionsrätt Västerås
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Elias Wäfors 

Sekreterare

Magnus Johansson

Ordförande
Anna Björkvall 

FUB



2023‐09‐18
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Biståndsenheten funktionsnedsättning SoL

Vård‐ och omsorgsförvaltningen 

23‐09‐13

Boendestöd

Hur går det för de som får boendestöd efter att två

leverantörers avtal avbröts?

1

2
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Fördelar:

‐Behöver inte välja leverantör

‐Högre kontinuitet i utförandet då det inte 
finns fler leverantörer att välja mellan

‐Uppdraget följs i större utsträckning

‐Lättare att ta del av genomförandeplaner

‐Förhållningssätt och regler ex, skjutsa i bil.

‐Frågor rörande ersättning uppkommer inte 
längre

‐Kommunikationen mellan myndighet och 
utförare förbättrad 

‐Digitalt boendestöd, projekt 

Utmaningar:

‐Har varit en turbulent tid, men 
strukturen har börja att sätta sig

‐Klagomål

‐Motiveringsarbete, minskning med ca 
100 klienter

‐Kan inte byta leverantör, inga valbara 
leverantörer

Boendestöd

Kontaktperson  enligt  SoL

Hur ser nulägesbilden ut, antal avslag?

3

4
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Bifa l l  och  avs lag  kontaktperson  enl igt  SoL

Beslutsdatum mellan 1 januari 2020 till 10 september 2023*

2023202220212020Kontaktperson SoL

13393036Antal personer med bifall

36281324Antal personer med avslag

44604359
Totalt antal personer med beslut 
under året

5701
Antal personer med både bifall och 
avslag under året

TACK!

5

6



Biståndsenheten LSS
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Västerås Resultatnätverket R9 (ovägt medel) Riket



• 32 av individer fick delavslag
på begäran om kontaktperson.
Delavslagen redogörs i totalt
antal avslag.

• 44 individer fick helt avslag på
begäran om kontaktperson.

• 56 individer fick bifall på
begäran och sökt omfattning.

76

88

AVSLAG BIFALL

Antal beslut kontaktperson enligt LSS
2023-01-01 t.om. 2023-09-08

Unika individer

Antal beslut om kontaktperson enligt 9 § p. 4 LSS
316 unika ärenden

Antal uppföljda ärenden september 2023
Cirka 50 % 

Mål
Alla beslut om kontaktperson har följts upp under 2023. 



Medskick från poli�kerna �ll KRF 2023-09-13 

 

Roger Haddad (L), utbildningsnämnden 

Har inget at rapportera från UN som berör målgruppen. 

Det andra inspelet är om de har synpunkter på yrkesutbildning/anpassad gymnasieskola med fokus 

på arbetsmarknad om det är något de hör och upplever inte fungerar eller saknas i 

utbildningsutbudet. 

 

Hawar Asaiesh (V), Nämnden för idrot, fri�d och förebyggande 

Aktuellt från Nämnden för idrot, fri�d och förebyggande.  

- IOP med Hyresgäs�öreningen, ABF och RF-sisu på Petersberg.  

- Idroterna för SM-veckan är klara.  

- Återkoppling från majoritetens trygghetspaket.  

För Nämnden för idrot, fri�d och förebyggande är det vik�gt at ha med sig funkisföreningarna kring 

frågor som rör �llgänglighet och inkludering, at alla ska ha rät förutsätningar inom idroten. Även 

om förvaltningen jobbar med det väldigt strukturerat så är det vik�gt at vi är fler som jobbar med 

frågorna. 

 

Magnus Johansson (S), Nämnden för personer med funk�onsnedsätning 

NF skulle vilja ha föreningarnas hjälp med att lyfta goda exempel från landet på hur verksamheten 
kan blir bättre. Exempelvis: hur kan vi arbeta med tryggheten i gruppbostäderna? Vilka goda 
exempel kan funkisrörelsen tipsa om? Hur kan vi få fler (som vill) till den ordinarie 
arbetsmarknaden? Vilka exempel kring det kan funkisrörelsen lyfta?  
 
Nytt från NF är att vi fattat beslut om att upprätta en ny SOL-insats för dövblinda (socialtjänstlagen) 
och att vi kommer att behandla riktlinjerna för våra föreningsbidrag.  
 



     

Bilaga �ll KRF-protokollet 2023-09-13 

Reserva�on från Funk�onsrät 

Grunden �ll reserva�onen är at vi har processat fram en Samverkansöverenskommelse som Västerås 

stad och Funk�onsrät inte är överens om – det handlar om punkten kallelse och dagordning i 
Samverkansöverenskommelsen, som bland annat behandlar hur anteckningarna från KRF-mötena 

skall benämnas. 

U�från det reserverar Funk�onsrät sig mot at Västerås stad har beslutat at benämna �digare KRF-
protokoll för minnesanteckningar – KRF har ha� protokoll hur länge som helst. Skäl som bland annat 

har framförts är at hanteringen är krångligare med protokoll än minnesanteckningar. Ännu et skäl är 

at KRF fatar inga beslut, så därför skall det inte skrivas protokoll utan minnesanteckningar.  

Vi vet at det finns många kommuner där man for�arande skriver protokoll på et mycket oklanderligt 
sät. 

Om Västerås stad for�arande står fast vid beslutet at benämna �digare KRF-protokoll för 

minnesanteckningar. Så vill Funk�onsrät innan påskri� av Samverkansöverenskommelsen, få 

kännedom om hur hanteringen framöver kommer at se ut för minnesanteckningarna. Som bland 
annat diarieföring, hur de distribueras ut och vilka som får ta del av kommande KRF-
minnesanteckningar mm.  

Det är också vik�gt at Västerås stad gör klart för alla berörda, at de kommande KRF-
minnesanteckningar har samma dignitet som �digare KRF-protokoll. 

Funk�onsrät Västerås 2023-09-07 
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